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2 Vaststelling agenda (IVR-15-03578)

1 00. Agenda cie. Samenleving 15 oktober 2015 

 

 
 
Aan de leden van de commissie samenleving en het college van burgemeester en wethouders. 
 
Hierbij nodigen wij u uit tot het bijwonen van de vergadering van de commissie samenleving, die zal 
worden gehouden op 15 oktober 2015 om 19.30 uur in de Commissie raadzaal. De stukken worden 9 
dagen voorafgaand aan de vergadering gepubliceerd op de iPad en de website van de gemeente: 
www.medemblik.nl 
 
De voorzitter,  De commissiesecretaris, 
P. Koning  C.W. Zwakman 
 
 

Agenda 
 
  Tijd  

1 Opening 19:30 uur  

 

2 Vaststelling agenda 19:30 - 19:30 uur  

 

3 Spreekrecht art. 15 RvO (reservering) 19:30 - 19:35 uur  

 

4 Vaststellen samenvatting commissie samenleving d.d. 
17 september 2015 (IVR-15-03549) 

19:35 - 19:40 uur  

 

5 Toezeggingenlijst 19:40 - 19:45 uur  

 

6 Actieve informatie college 19:45 - 19:55 uur  

 

7 Nieuwe opzet beheer en onderhoud groene 
sportvelden (IVR-15-03478) 
(portefeuillehouder J. Fit) 

19:55 - 21:00 uur  

 

8 Sluiting 21:00 uur  

 

 
 
 
 
* Spreekrecht staat open voor burgers in de oriënterende commissievergaderingen. Inspraak is niet 
mogelijk over benoemingen, keuzen, voordrachten of aanbevelingen van personen en over onderwerpen 
waarover een klacht ex art. 9:1 Awb kan of kon worden ingediend. Spreekrecht dient vóór de 
vergadering te worden aangevraagd bij de griffie, tel. 0229-856222 of via griffie@medemblik.nl onder 
vermelding van naam, adres, telefoonnummer, e-mailadres en het onderwerp waarover men het woord 
wenst te voeren. Zie voor verdere informatie over inspraak www.medemblik.nl, of neem contact op de 
met de griffie: griffie@medemblik.nl  
 



3 Spreekrecht art. 15 RvO 

1 151001 Inspraak  DESS 

Voorstel inzake gebruik velden DESS 

 

Geacht college, 

Recent is ons bestuur door uw portefeuillehouder Sport geïnformeerd over uw voornemen 

om een forse bezuiniging/ kostenreductie door te voeren op de kosten voor de 

voetbalverenigingen in Medemblik. Daarbij hebben wij de beschikking gekregen over diverse 

documenten waarin uw college een onderbouwing geeft van de beleidsvoornemens. 

In deze brief treft u de reactie op uw voornemens aan. Allereerst willen wij een 

procesmatige opmerking maken. 

Het college geeft ons, als vrijwilligers bestuur, bijzonder weinig kans om met een reactie te 

komen. Wij betreuren dit. Het is ons onder hoogspanning toch gelukt om een reactie uit te 

werken. Deze reactie, die dermate ingrijpend is, hebben wij tijdens de ledenvergadering op 

17 oktober 2014 besproken met onze leden. Het was aan hen om ons het mandaat te geven 

om met uw college verder in overleg te gaan, waarbij ons scenario, uitgangspunt is. Op 17 

oktober jl. hebben wij dan ook een goedkeuring ontvangen van onze leden. 

Verder zijn wij niet voldoende in staat geweest om verder overleg te voeren met collega 

(niet kunstgras) verenigingen in onze gemeente. Een dergelijk overleg achten wij zeer 

gewenst. 

Inhoudelijke reactie 

Wij hebben begrip voor het gegeven dat ook de gemeente Medemblik voor grote financiële 

uitdagingen staat. Dat u om de financiële huishouding op peil te brengen en te houden, 

daarbij een beroep doet op onder meer het verenigingsleven is begrijpelijk. Bij de 

presentatie van de gemeentebegroting 2015 gaat u uit van een ‘participatiemaatschappij’ 

waarbinnen een groter beroep wordt gedaan op de eigen kracht van de samenleving. Het 

bestuur van s.v. DESS neemt deze “uitdaging” van uw college aan in de vorm van een nieuw 

(vierde) scenario om een bezuiniging op de sportvelden te realiseren. 

Wij zullen dit scenario hieronder uitgebreid toelichten waarbij ingegaan wordt op de 

onderdelen: 

 Harmonisatie 

 Eigendom van de velden 

 Onderhoud van het complex en verdeling van de kosten hiervan 

 Eenmalige (start)bijdrage  

 Ondersteuning vanuit de buitendienst gemeente Medemblik 

 Zelfwerkzaamheid/ Eigen ledenbijdrage 

 

 

 



Harmonisatie 

Uw voorkeurscenario (harmonisatie en verhoging dekkingsbijdrage) is in onze ogen niet 

realistisch door te voeren. Uiteraard is harmonisatie een goed streven, maar deze is naar 

onze mening alleen mogelijk indien er onderscheid wordt gemaakt tussen verenigingen met 

en zonder kunstgras. De jaarlijkse dotatie t.b.v. de kunstgrasvelden zorgt voor een dusdanig 

groot verschil dat er in onze optiek nooit sprake van harmonisatie zal kunnen zijn tussen 

beide groepen. 

Ons voorstel sluit echter wel aan bij uw streven om uiteindelijk op een maximale bijdrage 

van 35 % van de huidige exploitatiekosten te komen. Of andere “gras” verenigingen op 

gelijksoortige wijze met de exploitatie om kunnen gaan is ons nog niet bekend. Zoals gezegd  

is de door u gestelde reactie termijn dusdanig krap dat er nog geen gelegenheid is  geweest 

om in dit in detail met elkaar te bespreken. Wel zullen wij ons voorstel met hen bespreken 

om te kijken of wij in ieder geval vanuit deze verenigingen meer draagvlak kunnen krijgen 

voor het geheel.  

 

Eigendom van de velden 

Het eigendom van de velden kan door middel van twee opties worden verkregen.  

Optie 1: de gemeente Medemblik draagt het eigendom van de velden over aan de s.v. DESS 

voor het symbolische bedrag van € 1,-. Dit komt overeen met de overdracht van de opstallen 

bij de andere verenigingen. In de overdracht wordt vastgelegd dat de gemeente Medemblik 

of diens rechtsopvolger, de velden bij liquidatie van de s.v. DESS het eigendom voor 

hetzelfde bedrag kan terugkopen. Ter borging hiervan dient er een kettingbeding 

opgenomen te worden waarin wordt vastgelegd dat er geen recht van hypotheek op de 

gronden gevestigd kan worden. Ook kan er een clausule opgenomen worden waarin wordt 

vastgelegd dat bij grove nalatigheid van de s.v. DESS inzake het onderhoud van de terreinen, 

de gemeente Medemblik of diens rechtsopvolger het recht heeft om de terreinen direct op 

te eisen.  

Optie 2: s.v. DESS en de gemeente Medemblik gaan een erfpachtovereenkomst aan voor de 

duur van 50 jaar, waarbij dezelfde voorwaarde worden overeengekomen zoals in optie 1 is 

toegelicht. Door deze erfpachtovereenkomst blijft de gemeente eigenaar van de velden in 

tegenstelling tot optie 1.  

 

Onderhoud van het complex en verdeling van de kosten hiervan 

Het volledige onderhoud komt voortaan onder de verantwoording van de s.v. DESS. Als 

tegemoetkoming in de kosten ontvangt s.v. DESS hiervoor een subsidiebedrag van 35 % van 

de huidige exploitatiekosten.(35 % van €22.204,- = € 7.771,--) Dit subsidiebedrag ontvangt 

de s.v. DESS vanaf het derde jaar nadat de velden in eigendom zijn overgedragen. De eerste 

2 jaar wordt hier naar toegewerkt volgens een dalende staffel (1ste jaar 45 % 2de jaar 40 % 

v/d huidige exploitatiekosten. Respectievelijk € 9.992,- en € 8.882,-). 

Op deze wijze bespaart de gemeente Medemblik een bedrag van € 39.967,- over de eerste 3 

jaar (dit op basis van de huidige kosten). 

 



Van dit subsidiebedrag zal er jaarlijks € 2.000,- gereserveerd worden op een derden rekening 

voor groot onderhoud en renovatie. De gelden van deze rekening komt alleen beschikbaar 

op het moment dat dit groot onderhoud dient plaats te vinden. Dit uiteraard in overleg met 

de gemeente(zie verder gebruik buitendienst gemeente Medemblik) 

Hiermee wordt de reservering voor het groot onderhoud veilig gesteld. 

 

Eenmalige (start)bijdrage 

Een belangrijke voorwaarde voor de overdracht van verantwoordelijkheid is dat wij de 

beschikking krijgen over een start kapitaal. Wij achten een bijdrage van € 140.000,- 

noodzakelijk. Van dit bedrag zal € 50.000,- overgemaakt worden naar een derden rekening 

aangezien renovatie van het hoofdveld binnen 10 jaar te verwachten valt. Wij zijn tot dit 

bedrag gekomen middels onderstaande begroting. 

Groot onderhoud: 

Op het hoofdveld heeft 23 jaar geleden! groot onderhoud plaatsgevonden. Gezien de 

informatienota van de gemeente Medemblik is de afgelopen 23 jaar geld gereserveerd voor 

groot onderhoud hiervan. Wel is twee jaar geleden ons B-veld vernieuwd. Wij komen 

daarmee op onderstaand bedrag wat op een derden rekening zal worden geplaatst.  

- Hoofdveld : €1650,- euro per jaar, 23 jaar x 1650,- = 37.950,- 

- B-veld : 1650 euro per jaar, 2 jaar x 1650,- = 3300,- 

- Rente toeschrijving en indexering over deze periodes. €8750,-. Totaal €50.000,- 

Startbijdrage: 

Het resterende bedrag van €90.000,- zal gebruikt worden voor de aanschaf van een 

maaimachine, renovatie hekwerken rondom hoofdveld (dit is al eerder toegezegd maar niet 

uitgevoerd), snoeimaterialen, reservering voor onvoorziene uitgaven de komende jaren 

(onderhoud drainage/ groot snoeiwerk Oost en West zijde van de velden en een kleine 

schuur voor de tractor, maaimachine en overige materialen.  

 

- Aanschaf 2e hands kooimaaimachine, €20.000,- 

- Reservering onvoorziene uitgaven, €10.000,- 

- Aanschaf tractor (beregenen, rollen, verticuteren, sloot reinigen, kunstmest strooien 

etc.), €15.000,- 

- Beregeninginstallatie, €3000,- 

- Roller, €2000,- 

- Verticuteerrol, €2000,- 

- Kunstmeststrooier, €2000,- 

- Walkant en slootmaaier op tractor, €10.000,- 

- Schuur voor bovenstaande materialen, €25.000,- 

- Klein materiaal, €1000,- 

- Totaal: €90.000,- 

 

Uitgangspunt is bij ons scenario dat s.v. DESS het onderhoud volledig in eigen beheer gaat 

uitvoeren.  



Voor bepaalde werkzaamheden zal hiervoor een bedrijf van buitenaf worden ingehuurd 

(doorzaaien/zanden/doorprikken/groot snoeiwerk etc.). Waar mogelijk zal de vereniging 

gebruik maken van zoveel mogelijk zelfwerkzaamheid van de leden en van sponsoren 

(snoeiwerk/onderhoud/beregenen/maaien/bemesten etc.). 

 

Ondersteuning vanuit de buitendienst gemeente Medemblik 

Voor begeleiding en advies inzake het veld onderhoud zal de s.v. DESS op jaarbasis een 3-tal 

keren de specialisten van de buitendienst van de gemeente willen inhuren voor advies. De 

aanwijzingen zullen worden opgevolgd en in redelijkheid worden uitgevoerd door de s.v.  

DESS. Op deze wijze zal de gemeente altijd op de hoogte blijven van de staat van onderhoud 

van het complex. 

 

Zelfwerkzaamheid/Bijdrage van de leden 

Om e.e.a. te bekostigen zal er een contributieverhoging doorgevoerd dienen te worden. 

Zoals het er nu naar uit ziet zal dit minimaal €15,- per betalend lid zijn. Dit komt neer op een 

verhoging van 11% voor de senioren t/m 27% voor de jongste jeugd. De keuze om dit bedrag 

voor ieder lid te laten gelden is, aangezien de jeugd bij s.v. DESS vergeleken met omringende 

verenigingen weinig contributie betalen.  Voor de jeugdleden willen wij een beroep kunnen 

blijven doen op de reeds bestaande subsidieregeling van de gemeente. 

Resumerend 

s.v. DESS onderkent dat ook de sportverenigingen een bijdrage moeten leveren aan het op 

peil houden van de financiële positie van de gemeente Medemblik. Zodat de gemeente op 

haar beurt het streven om de leefbaarheid in de kernen (dus ook in Benningbroek-

Sijbekarspel) waar kan maken. Daar ligt een gezamenlijk belang en een gezamenlijke 

verantwoordelijkheid tussen gemeente en verenigingsleven. Wij willen die uitdaging graag 

samen met u aangaan. Wij zijn van mening dat wij op deze wijze het voetbal toegankelijk 

houden voor een grote groep inwoners van onze dorpen en dat door de zelfwerkzaamheid, 

de saamhorigheid binnen de vereniging zal groeien. Een mooie invulling van de 

participatiemaatschappij waar u als college naar streeft.  

 

Zoals eerder aangegeven is onze jaarlijkse algemene ledenvergadering bijeen gekomen op 

vrijdag 17 oktober j.l. Hierbij hebben wij als bestuur ons bedachte scenario ter bespreking en 

instemming voorgelegd aan onze leden, die dit voorstel hebben goedgekeurd.   

Wij gaan dan ook graag met u in gesprek om tot een verdere invulling te komen. 

Namens het bestuur van de s.v. DESS, 

 

Johnny Jacobs 

Voorzitter 



2 151007 Inspraak VV Opperdoes 

Opperdoes , 07-10-2015 

 

Namens het bestuur van VV Opperdoes,   

Penningmeester ,  Dhr. C. Zwaan   

 

 

Betreft : Harmonisatie en bezuinigingen groene sportvelden    

 

 

Geachte leden van de commissie Samenleving en raadsleden,   

 

 

Reeds enige tijd zijn er gesprekken en bijeenkomsten gaande tussen afgevaardigden van de 

voetbalverenigingen en afgevaardigden van de Gemeente Medemblik. 

Deze gesprekken zijn door dhr. G. Konijn samengevat en op 8 september 2015 j.l. en  in 

samengevatte vorm aan de verenigingen verstuurd .   

De algemene tendens is door dhr. Konijn juist samengevat zijnde : 

*verzwaring van de lasten    

*beoogde investeringen in materieel   

*verschil tussen natuurgras en kunstgras   

*werven van de benodigde extra vrijwilligers   

*kennis en kunde van de vrijwilligers  

*verzekeringen van de vrijwilligers   

 

Als bijlage is toegevoegd : De verantwoordelijkheid voor het beheer en onderhoud bij de gebruikers 

neerleggen.   

 

Om de standpunten van de V.V. Opperdoes te verwoorden wil ik graag ingaan op 4 aspecten zijnde:  

*1 Investeringen in materieel  

*2 Werven en behouden van vrijwilligers   

*3 Punten van aandacht inzake bijlage harmonisatie   

*4 Toekomstverwachting VV Opperdoes  en Conclusie   

 

 

Ad 1 Investeringen in materieel   

Om het onderhoud in eigen beheer te nemen , zullen de volgende investeringen nodig zijn :  

1)tractor + maaier ( investeringsbedrag tussen € 30.000 - € 50.000,- volgens woordvoerder van SV 

Spartanen )   

2)overige inventaris zoals  prikker , rollen , bladzuiger , beregeningsinstallatie , grasraper etc.   

(verwachte investering totaal ca. € 50.000,-)   

Totale investeringen ca. € 100.000,-  Dit bedrag heeft geen enkele vereniging beschikbaar en zal 

derhalve extern moeten worden geleend , bij een rentepercentage van 5% en een aflossing in 20 

jaar, is er in het eerste jaar al een last van € 10.000,- te verwachten. Dat is in de begroting van de 

afgelopen en komende jaren een onhaalbare zaak.   

Daarnaast zijn er op het materieel de volgende bijkomende kosten te verwachten zoals  onderhoud 

materieel , verzekering , afschrijvingen en overige onderhoudskosten ( kunstmest , gasolie en klein 

materiaal )  .   

De hoogte van de van deze bijkomende kosten is voor  ons nog niet bekend daar wij daar nog geen 

ervaringscijfers voor hebben , maar gedacht kan worden aan ca. € 3.000,-   op jaarbasis.   

Totale kosten aan investering in materieel : ca. € 13.000,-   

 

Ad 2 Werven en behouden van vrijwilligers 



Momenteel telt de VV Opperdoes 7 vrijwilligers die allen de leeftijd van 70 jaar hebben bereikt.  

Zij maken in en om de kleedkamers schoon, doen kleine reparatiewerkzaamheden  , houden de 

reclameborden schoon , schouwwerkzaamheden , slidings dichttrappen en alle overige voorkomende 

werkzaamheden op en rondom het complex. Zij zijn op maandagochtend  en enkele op 

vrijdagochtend  aanwezig . Het totaal(samen) aantal aanwezig uren is ongeveer 25 uur.  

Het onderhoud van de velden zal een significante uitbreiding van het aantal uren betekenen dan wel 

zal er een uitbreiding van het aantal vrijwilligers moeten plaatsvinden.   

 

Het uitbreiden van uren van de huidige vrijwilligers zal op veel verzet stuiten en wellicht tot het 

afhaken van de vrijwilligers ( ook voor de bestaande werkzaamheden ; zie boven)  

Zij zullen dit niet meer zien als vrijwillig werk maar als verplicht werk !   

Het werven van vrijwilligers in die mate dat het onderhoud van de velden erbij wordt gedaan zal zeer 

moeilijk dan wel onmogelijk zijn.  Het dorp Opperdoes is in de zin niet vergelijkbaar met bijvoorbeeld 

een dorp als Hauwert.   Het dorp is verdeeld door geloofsovertuigingen , zodat delen van het dorp 

geen binding hebben met de club . Daarnaast wonen er veel forensen die alleen wonen en geen  

bijdrage aan het vrijwilligerswerk leveren en last but not least het dorp krijgt steeds meer inwoners 

die als arbeidsmigrant of asielzoeker komen wonen die geen binding hebben aan het dorp ofwel een 

vereniging.   

 

Daarnaast kan men zich afvragen of de vrijwilliger kundig genoeg is om met materieelstukken om te 

gaan en zich gaan afvragen of hij of zij verzekerd is bij het uitoefenen van het vrijwilligerswerk. Daar 

de bestuursleden hoofdelijk aansprakelijk zijn zullen zij ook niet open staan voor dit risico.   

 

Ad 3 Punten van aandacht inzake bijlage harmonisatie  

*a) uitgangspunt 2 onderhoudssubsidie op basis van benodigd aantal velden KNVB-normering +tabel 

De tabel 1 onderhoudssubsidie is misleidend en gaat uit van werkelijk aantal velden terwijl de 

onderhoudssubsidie in werkelijkheid wordt gerelateerd aan de KNVB-norm (veelal lager)   

Ofwel een te gunstige afspiegeling van de te verwachten subsidie. 

*b) Veel werk door onderaannemers   

In de tekst wordt melding gemaakt van : “ In de overgangsperiode naar de nieuwe situatie zullen de 

verenigingen dit moeten overnemen” Voor VV Opperdoes betekent dit dat vrijwel alle 

werkzaamheden van Loonbedrijf Zwaan door de vereniging moeten worden overgenomen?  

*c) De onderhoudssubsidie voor natuurgras en kunstgras is op hetzelfde bedrag gesteld. Hier is geen 

sprake van harmonisatie daar het onderhoud op natuurgras , volgens diverse publicaties op internet , 

20-30% hoger ligt dan bij een kunstgrasveld. Harmonisatie zou betekenen een differentiatie van 

subsidies ( zoals bij huur/gebruikersvergoeding tabel 2). 

*d) Tabel 1 en tabel 2 inzake BTW   

De onderhoudssubsidie tabel 1  is naar onze mening zonder BTW en de huur/gebruikersvergoeding 

excl 21% BTW. Als dat zo is , ware het beter om dat te vermelden want dat heeft consequenties voor 

de financiën.   

*e) Huur /gebruikersvergoeding tabel 2  

Er wordt terecht onderscheid gemaakt tussen natuurgras en kunstgras . Maar waarop is nu het 

onderscheid gebaseerd ? Andere Gemeentes ? Graag onderbouwing van dit onderscheid.   

De VV Opperdoes betaalt nu € 3128,- excl BTW, hierbij is de BTW verrekenbaar ivm het Sportbesluit.  

Het voordeel is dus minder groot dan de tabel doet vermoeden( € 3722,-).   

*f)  Onder tabel 2 wordt gesproken over overige kosten voor FCM en Sp. Andijk .   

Graag zouden we een specificatie van dit bedrag willen zien om te kunnen beoordelen of er sprake is 

van harmonisatie.  

*g) Renovatie-bijdrage op basis van 15 jaar 

Er wordt terecht onderscheid gemaakt tussen natuurgras en kunstgras velden , maar gaat volgens 

ons niet ver genoeg en derhalve niet voldoende geharmoniseerd.   

Bij een natuurgras reserveert de vereniging 20% van € 15.000 = € 3.000.- per veld.  



Bijdrage Gemeente  80% van € 15.000,- = € € 12.000,- per veld.  

Bij een kunstgrasveld reserveert de vereniging 20% van € 150.000 = € 30.000,- per veld   

Bijdrage Gemeente 80% van € 150.000,- = € 120.000 per veld .   

Ofwel een kunstgrasveld krijgt € 120.000 – € 12.000 = € 108.000 meer van de gemeente dan een 

natuurgrasveld ofwel € 108.000,- :15 = € 7.200,- per jaar per veld.    

*h) Afzien van overdracht van de kleedaccomodaties  

Door de gemeente wordt afgezien van de overdracht van kleedaccomodaties ( FC Medemblik en 

Sporting Andijk ) Dit is ook in strijd met harmonisatie aangezien alle andere verenigingen met eigen 

middelen en met bloed , zweet en tranen deze accomodaties hebben opgebouwd en gefinancierd. 

Nu wordt er een uitzonderingspositie in het leven geroepen omdat er eenmalige lasten zouden zijn , 

dat staat toch in geen verhouding tot de jaarlijkse besparing in de kapitaallasten ?   

I*) BTW-risico   

Het behalen van BTW-winst is voor alle verenigingen van groot belang . De Gemeente heeft ons 

inziens daar veel te weinig meegedaan . Al zeker anderhalf geleden heeft FC Medemblik daar vragen 

over gesteld . Graag zouden wij dit verder uitgewerkt willen zien .   

*j)Termijn waarin bezuinigingen worden verzilverd   

In de alinea : “De raad heeft …. “ wordt melding gemaakt van het feit dat inzichten kunnen leiden tot 

een verdere stap richting harmonisatie en een structureel duurzaam beleid , er een aanpassing van 

de bezuinigingstaakstellingen kan plaatsvinden . Wat betekent dit concreet ?   

 

 

4) Toekomstverwachting VV Opperdoes en Conclusies  

Op basis van het huidige voorstel inzake onderhoud zelf doen en ook de harmonisatie voorstellen 

kan de VV Opperdoes dit financieel niet dragen, ondanks het feit dat er contributieverhogingen 

plaats hebben gevonden en nog gaan plaatsvinden , want contributieverhogingen worden niet alleen 

aangewend voor de lastenverzwaring van het onderhoud van de sportvelden maar ook voor het 

opvangen van de nadelige gevolgen van : afhaken sponsors , verminderde kantine-inkomsten , 

afschaffing van de eco-tax en andere kostenverhogende factoren .  

 

De VV Opperdoes ziet absoluut geen heil in het onderhoud zelf doen , maar een groot deel van het 

pakket over te dragen aan een loonbedrijf die over meer deskundigheid bezit (dan vrijwilligers) , 

materieel voor handen heeft ( dus VV Opperdoes geen onderhoud , verzekering, afschrijving en 

kapitaallasten  aan materieel, geen druk van vrijwilligers ) en flexibel inzetbaar . Tevens is een goed 

onderhoud gewaarborgd , waardoor geen verloedering van het complex zal ontstaan.  

  

Maar om dit te verwezenlijken zal er een eerlijker (hogere) verdeling(harmonisatie)  van de subsidies 

moeten plaatsvinden . Een jaarlijks vast bedrag van de Gemeente zal uitkomst kunnen bieden , dit 

bedrag is dan al vele malen lager dan de huidige kosten van de Gemeente Medemblik aan ons 

complex.  Er wordt nu krampachtig de term harmonisatie gebruikt maar het voorstel dat nu ter tafel 

ligt voldoet niet aan dit predicaat en neigt naar een voortrekking van kunstgrasvelden ten opzichte 

van natuurgrasvelden. 

 

Bijlage  1 : Nieuwe opzet beheer en onderhoud groene sportvelden   

Bijlage 2 : Raadsvoorstel nieuwe opzet beheer en onderhoud groene sportvelden   

 

 

 

 

 

 

  

 



 

 

 



3 151013 Inspraak  MOC 11-10-2015 

 

 
Aan: de fracties van de gemeente Medemblik 

Datum: 11 oktober 2015 
 
 
Betreft: Harmonisatie en bezuinigingen groene sportvelden 
 
 
Geachte fractievoorzitters, 
 
 
Bijna twee paar jaar geleden, om precies te zijn dinsdag 19 november 2013, is er 
voor het eerst “inhoudelijk” gesproken over de bezuinigen die de gemeente 
Medemblik voor ogen heeft met de groene sportvelden.  Sindsdien hebben er nog 
enkele gesprekken plaatsgevonden, waarbij het laatste gesprek op 2 juli jl. was.   
 
Er ligt nu een raadsvoorstel, welke wij op 8 september jl. hebben ontvangen, en wij 
maken ons grote zorgen over de uitvoerbaarheid wanneer de gemeenteraad het 
raadsvoorstel ongewijzigd aanneemt.  
 
Wij hebben ons intern als bestuur beraden hoe we met de aangeleverde cijfers c.q. 
het raadsvoorstel zaaknummer Z-14-48649; Harmonisatie en bezuinigingen groene 
sportvelden verder moeten cq. kunnen. 
 
Wij vinden dat de vertrekpunten van de verenigingen niet gelijk zijn, en dat we dan 
ook niet kunnen spreken van harmonisatie. 
  
Zo zijn er verenigingen met een vrijwel nieuwe complex, waar weinig onderhoud aan 
zit. Maar er zijn ook verenigingen die het onderhoud zelf (deels) uitvoeren en dus al 
veel machines en materieel in huis hebben.  MOC heeft een vrij groot complex met 
veel struiken, bomen en walkanten waarvoor veel onderhoud nodig zal zijn en wij zijn 
niet in het bezit van eigen onderhoudsspullen. Zodoende is het niet reëel om de 
vergoedingen gelijkmatig te verdelen in vastgestelde bedragen per veld (natuurgras 
of kunstgras) en om een vaste onderhoudssubsidie per veld toe te rekenen.  
  
Het beoordelen van het raadsvoorstel en het (financieel) onderzoeken van de 
consequenties vergt meer tijd. Wij zijn een uit vrijwilligers bestaand sportbestuur en 
zullen, omwille van bovenstaande, een extra ledenvergadering moeten uitschrijven. 
Dit in verband met de vergaande gevolgen voor een vereniging als vv MOC.  
 
Als vereniging zullen wij nog meer een beroep moeten doen op onze leden. Met een 
ledenaantal van om en nabij 170 jeugd- en 60 seniorenleden behoren wij tot de 
kleinere verenigingen binnen de gemeente Medemblik. Onze vereniging bestaat 
hoofdzakelijk uit jeugdleden waarvan niet verwacht wordt dat zij zware 
vrijwilligerstaken op zich zullen nemen. Een korps van ongeveer 50 vrijwilligers 
neemt zitting in het bestuur en diverse commissies en/of zet zich in als trainer/coach 
of scheidsrechter, om maar wat te noemen. Wij zien nu al dat de rek er uit is en dat 



het steeds moeilijker wordt om vrijwilligers te vinden, laat staan te behouden. Hoe 
moeten wij straks nog 5 à 10 man vinden om dit extra onderhoud te gaan doen? En 
wat als er vrijwilligers stoppen en wij het onderhoud niet meer zelf aan kunnen? Hoe 
dan verder? Dit baart ons nu al zorgen. 
 
Nog niet zo lang geleden zijn wij gestart met het verduurzamen van ons complex. Als 
meest recente investering hebben we zonnecollectoren i.c.m. zonneboilers 
gemonteerd voor het voorverwarmen van het warmwater t.b.v. de douches. Om het 
eigen onderhoud uit te kunnen voeren zullen wij een groot bedrag moeten investeren 
(lees: lenen) in machines en materieel. Dit betekent dat wij dan geen financiële 
middelen meer beschikbaar zullen hebben voor het doorvoeren van ons 
duurzaamheids beleid, laat staan voor het opvangen van tegenvallers.  
 
Er zijn gewoonweg geen financiële middelen voorhanden voor de aanschaf van 
onder andere een tractor (beregenen, rollen, verticuteren, sloot reinigen, kunstmest 
strooien etc), kooimachine. Beregeningsinstallatie, roller, verticuteerrol, 
kunstmeststrooier, walkant en slotenmaaier op tractor, schuur voor de opslag van 
alle nieuwe materialen en diverse klein materiaal.  
 
Dit geldt niet alleen voor ons maar hoogst waarschijnlijk ook voor alle andere 
verenigingen. Kort gezegd komt het er dan op neer dat 13 verenigingen zullen 
moeten investeren in eigen machines en materieel om het eigen onderhoud te 
kunnen uitvoeren. Dit lijkt ons niet echt duurzaam en maatschappelijk verantwoord 
ondernemen.   
 
Dit kan worden voorkomen wanneer de gemeente met een beter en, voor alle 
sportverenigingen, acceptabel voorstel komt. Een beter inkoopbeleid, waarbij meer 
zaken tegelijk worden ingekocht bij één partij (schaalvergroting) biedt hierin zeker 
voordeel.  
 
Verder willen wij nog meegeven dat vv MOC meer is dan een voetbalvereniging. Wij 
zijn een vereniging met een sociaal karakter. Wij dienen als een centrumfunctie in 
Midwoud-Oostwoud waarbij wij niet alleen onderdak bieden aan de voetballende 
jeugd en senioren maar waarbij wij ook zorgen voor het Koningsdag feest en voor 
het opvangen van de buiten- en schoolactiviteiten voor basisschool De Koet, 
alsmede voor de Zeskamp tijdens de kermissen en ga zo maar door.  
 
Wij vragen wij u het raadsvoorstel aan te houden zodat er meer tijd is voor 
aanvullend onderzoek van beide kanten.  
 
Vanzelfsprekend zijn wij bereid om deze brief inhoudelijk toe te lichten. 

Met sportieve groet, 

Leo de Vries 

voorzitter vv MOC 

 
 



4 Inspraak SEW Spartanen 

Inspreeknotitie SEW Spartanen 
Oriënterende vergadering Commissie Samenleving 15-10-2015. 
  

7 Nieuwe opzet beheer en onderhoud groene sportvelden (IVR-15-03478) (IVR-15-03478) 

 

Geachte Raads- Commissieleden, 
 
Sportvereniging Spartanen heeft de afgelopen jaren met grote belangstelling het proces en 
de discussies met betrekking tot de voorgestelde bezuinigingen op het onderhoud van de 
groene sportvelden gevolgd. Vanaf het eerste overleg met gemeente en verenigingen, 
hebben wij aangegeven dat de harmonisatie en bezuinigingen alleen kan worden 
gerealiseerd als het beheer en het onderhoud bij de gebruikers wordt neergelegd. Bij de 
sportverenigingen zelf dus.  
 
Voetbalvereniging SEW en Sportvereniging Spartanen hebben al 20 jaar ervaring met het zelf 
onderhouden van de velden en het complex. Een enorme klus, die met behulp van  
vrijwilligers en de nodige financiële inspanningen aardig gelukt is. Ons complex (velden, 
groen rondom de velden en paden) liggen er fantastisch bij. Vooral in de eerste jaren van de 
privatisering, hebben wij behoorlijk moeten investeren in materieel om het onderhoud te 
kunnen uitvoeren. Denk hierbij aan: maaimachine, trekker, een prikrol, veegmachine, 
bladveger, zaagmachines, snoeiapparatuur en overige materialen om het machinepark te 
onderhouden. U zult kunnen begrijpen dat het hier om tienduizenden euro's gaat. Jaarlijks 
moeten wij blijven werken aan het onderhoudsplan te kunnen uitvoeren. 
Denk hierbij ook aan de vrijwilligers die overdag beschikbaar zijn en het vele werk willen 
uitvoeren.  
 
Geachte commissieleden, onderschat voor de verenigingen die hiermee moeten beginnen 
deze grote opgave niet. Niet alleen op het gebied van organisatie is er veel te doen, vooral  
financieel zal er een zware wissel worden getrokken op de reserves van de verenigingen en 
niet te vergeten de verzwaring van de jaarlijkse exploitatie. De onderhoudssubsidie is daar 
absoluut niet toereikend voor. 
 
Zoals al eerder gememoreerd, voeren  Voetbalvereniging SEW en Sportvereniging Spartanen 
vanaf 1996 het onderhoud zelfstandig uit in eigen beheer. Dit heeft de gemeente volgens 
haar ambtenaren in die jaren een besparing opgeleverd van ongeveer € 200.000. Met 
andere woorden, de gemeente heeft € 200k minder uitgegeven door de inzet van de 
vrijwilligers uit Wognum en Nibbixwoud. Als beloning voor al deze inzet (mankracht en 
financiën) mogen we nu zelf gaan bijdragen in de investeringen van het groot onderhoud. 
Voor ons betekent dat een exploitatieverhoging van ongeveer € 3000,- per jaar. Dit is niet 
het cadeau wat wij zouden mogen verwachten na 20 jaar inzet en reeds gerealiseerde 
besparingen. 
 
Dit is dan direct het punt waar wij voor onszelf, maar vooral ook voor alle andere 
verenigingen die nog moeten gaan starten met het onderhouden van de velden in eigen 
beheer, het niet mee eens kunnen zijn. 20% zelf bijdragen aan de renovatiekosten is voor 
ons als vereniging absoluut niet acceptabel. Een ander aspect van het voorstel over de 
bijdrage in de renovatiekosten is de levensduur van een kunstgrasveld. In de berekeningen 



van de gemeente is uitgegaan dat een kunstgrasmat 15 jaar mee gaat. De reserveringen en 
de voorgestelde bijdragen vanuit de verenigingen zijn van deze aanname uitgegaan. Maar 
wat als een kunstgrasmat deze periode niet doorstaat en eerder, bijvoorbeeld na 10 jaar al, 
dringend aan vervanging toe is. Hoe gaat de gemeente hier mee om qua vervanging en wat 
gebeurd er met het tekort in de reservering bij zowel de gemeente als de verenigingen? 
Hierover bestaat nog geen duidelijkheid in het voorstel. 
 
Wij vragen ons daarnaast af of alle commissieleden wel goed beseffen wat het privatiseren 
van het onderhoud daadwerkelijk inhoudt. Wij zijn graag bereid u op locatie, bij Spartanen, 
te laten zien welk machinepark er nodig is en uit te leggen wat het onderhoud neerleggen bij 
de gebruikers in de praktijk inhoudt. Via de Griffie is een afspraak uiteraard te regelen. 
 
Nogmaals en wellicht nog even nadrukkelijk vermeld, wij zijn het eens met het leggen van de 
verantwoordelijkheid voor het onderhoud bij de gebruikers en eens met de harmonisering 
van de huurprijzen voor de velden, maar zijn het absoluut oneens met de eigen bijdrage van 
20% in de renovatiekosten bij groot onderhoud. 
 
Als laatste willen wij meer helderheid over het begrip "onderhoud binnen de hekken". In de 
voorafgaande gesprekken is naar voren gekomen dat het dit "onderhoud binnen de hekken" 
voor rekening en invulling van de verenigingen komt. Maar wat valt wel en wat valt niet 
binnen de kaders van dit begrip. Want valt bijvoorbeeld het onderhoud  van taluds en 
slootkant daar ook onder ? En dus ook een aanvullende investering om voor dat onderhoud 
machines aan te schaffen? Uit de stukken is niet duidelijk naar voren gekomen wie daar voor 
verantwoordelijk voor is en wij willen graag zien dat hier duidelijkheid in wordt verschaft 
voordat er besluiten over het onderhoud worden genomen. 
 
 
 
Voetbalvereniging SEW 
s.v. Spartanen 
 



5 Inspraak vv ALC  Abbekerk 

1 

 

Inspraak: Vergadering commissie samenleving  15 oktober 2015 
Voetbalvereniging ALC,  Abbekerk 
 
Onderwerp:  Inspraaktekst, raadsvoorstel m.b.t. harmonisatie en bezuinigingen  
  groene sportvelden. 
 
Ik heb een opmerking over uitgangspunt 2. De onderhoudssubsidie op basis van 
benodigd aantal velden volgens KNVB normering. 
Deze onderhoudssubsidie is in dit plan vastgesteld op € 4.230,00 per veld. Hier is 
geen onderscheid gemaakt tussen kunstgrasveld of natuurgrasveld. Uit recent 
wetenschappelijk onderzoek (ondersteund door de KNVB) is vastgesteld dat 
onderhoud van natuurgrasvelden zo’n 20% duurder is. Waarom worden de 
verenigingen met kunstgrasvelden op dit punt voordeliger gesubsidieerd?  
 
Volgende opmerking is dat tabel 1. Onderhoudssubsidie, misleidend is. Deze gaat 
namelijk uit van het huidig aantal velden wat nu op de diverse sportcomplexen 
aanwezig is. In de uitgangspunten staat echter dat de onderhoudssubsidie wordt 
toegekend op basis van het benodigd aantal velden volgens de KNVB normering. 
Waarom worden een aantal verenigingen hier beloond, terwijl ze ook luxe toebedeeld 
zijn met te veel velden? 
 
Dan heb ik nog een aanmerking op uitgangspunt 4*. Eigen bijdrage van verenigingen 
aan renovatie. 
Wanneer we de volledige cijfers er bij pakken. Deze staan echter niet in deze nieuwe 
opzet beheer en onderhoud groene sportvelden. Dan kunnen we concluderen dat het 
subsidiebudget voor renovatiesubsidie op een kunstgrasveld maar liefst 10 keer 
hoger is dan het subsidiebudget voor renovatiesubsidie op een natuurgrasveld.  
 
Beste commissieleden, jullie hebben een belangrijke taak om de grote verschillen die 
binnen de diverse dorpen van de gemeente Medemblik aanwezig zijn te 
minimaliseren. Oftewel, te harmoniseren.  Waarom vinden we dan dergelijke grote 
verschillen in deze nieuwe opzet  terug. Op dit moment wordt de huidige situatie door 
de gemeente omschreven als; “er zijn fors uiteenlopende vergoedingen als gevolg 
van keuzes, gemaakt in de voormalige gemeenten. Dit is niet eerlijk ten opzichte van 
elkaar en valt ook niet langer uit te leggen”.  
 
Maken jullie nu de keuze om daar gewoon mee door te gaan? In deze tijd? Terwijl we 
weten hoe haast iedereen zich misleid voelt door onze voormalige beleidsbepalers? 
 
Nog één klein puntje heb ik. Wij zijn een voetbalvereniging. Nu zijn er ideeën 
ontstaan dat de voetbalvereniging ook wel op kan treden als parkbeheerder. 
Onderhoud van een voetbalveld is “maatwerk”, zelfs specialisten kunnen op 
voorhand geen toezegging doen welk onderhoud, voor welk veld, op een langere 
termijn voldoende resultaat geeft. Nu moeten wij vrijwilligers, met onze goede 
bedoelingen, dat specialistische onderhoud gaan doen. 
 
Laatste vraag. Hoe groot schat u, voor de langere termijn, de kans van slagen in? 
Kunt u een percentage aangeven? En als dat geschatte percentage (hopelijk 
wetenschappelijk onderbouwd) dan geen 100% is. Wat is dan plan B, en wie draait 
daar voor op?  



2 

 

 
U staat voor een moeilijke keuze, doe dat niet zonder de mogelijke gevolgen in te 
schatten. Daar hebben uw voorgangers wellicht helemaal nooit bij stil gestaan. En 
daarom zitten we nu met de gebakken peren.  
 
 
 
*Uitwerking, opmerking, uitgangspunt 4 
 
Bij een natuurgras reserveert de vereniging 20% van € 15.000 = € 3.000.- per veld.  
Bijdrage Gemeente  80% van € 15.000,- = €  12.000,- per veld.  
 
Bij een kunstgrasveld reserveert de vereniging 20% van € 150.000 = € 30.000,- per 
veld   
Bijdrage Gemeente 80% van € 150.000,- = € 120.000 per veld .   
Ofwel bij renovatie van een kunstgrasveld krijgt die vereniging € 120.000 – € 12.000 
= € 108.000 meer van de gemeente dan een natuurgrasveld ofwel € 108.000,- : 15 = 
€ 7.200,- per jaar per veld. 
 
Er zijn nu acht kunstgrasvelden.    
 
 
Namens het bestuur, 
 
Dirk Poot 
Voorzitter, voetbalvereniging ALC 
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5 Toezeggingenlijst

1 Moties Cie samenleving Oktober 2015 

 

Blad 1/7 

Moties 
 
 

Commissie samenleving oktober 2015 
 

ID Aangenomen in Onderwerp Toelichting Verantw. 
Portefeuille
houder 

Stand van zaken Advies griffie 

29 Raad do, 11 december 
2014 

Bibliotheek Spreekt uit dat:het college van 
Medemblik zo snel mogelijk werk 
maakt van de drie laatstgenoemde 
punten onder 'van mening zijnde', en 
daarbij continu contact en overleg 
onderhoudt met de door de raad 
aangestelde vertegenwoordiger(s) in 
de werkgroep bibliotheek.De drie 
punten betreffen:- de gemeente zo 
snel als mogelijk deze omissie 
(maken van prestatieafspraken en 
inzetten van de werkgroep 
bibliotheek van de raad) dient te 
herstellen met alle binnen haar 
mogelijkheden beschikbare 
middelen (wat de wethouder heeft 
beloofd te zullen proberen, maar 
waarbij naar onze mening een 
raadsbesluit een duidelijke steun in 
de rug kan vormen);- het van groot 
belang is dat bij de bibliotheek zeer 
nadrukkelijk het besef doordringt 
dat de brede publieksfunctie 
alsmede de communicatie met de 
vrijwilligers en de klanten in de ogen 
van de raad noodzakelijk is voor de 

 30-06-2015  Planning Q2 2015 
Planning is uitgesteld naar Q4, zie 
ook nummer 478 hierboven.  
 

Aanhouden (zie 
ook 
toezeggingenlijst 
nummer 478) 



 

Blad 2/7 

ID Aangenomen in Onderwerp Toelichting Verantw. 
Portefeuille
houder 

Stand van zaken Advies griffie 

voortzetting van de subsidierelatie;- 
de raad voor het einde van het jaar 
een quickscan is toegezegd van 
mogelijke alternatieven voor de 
huidige aanbieder. 

33 Raad 06-11-2014 - 4. 
Programmabegroting 
2015 en 
Meerjarenraming 2016-
2018 
 

Opheffen gymbus St. 
Lidwinaschool 
Zwaagdijk-West (IVR-14-
02917) 

Draagt het college op:1. In overleg 
met het bestuur van SKO West-
Friesland gezamenlijk te zoeken 
naar een oplossing voor het 
gymnastiekonderwijs van de 
Lidwinaschool, waarbij mogelijke 
oplossingen zijn: a. een nieuw 
gymlokaal op de vroegere locatie bij 
de Lidwinaschool, b. een gymlokaal 
in de kerk (?), c. het vervoer naar de 
Bloesem financieel mogelijk maken 
en garanderen voor de komende 
jaren.2. De raad uiterlijk 1 februari 
2015 te informeren over de 
resultaten van dit overleg. 

J. Fit 08-10-2015  de raad wordt 
geïnformeerd via informatienota 
IVR-03554 
 

AFVOEREN 

36 Raad 06-11-2014 - 4. 
Programmabegroting 
2015 en 
Meerjarenraming 2016-
2018 
 

Passend onderwijs VVE 
IVR-14-02922) 

Draagt het college op:- het bieden 
van het VVE-programma binnen alls 
peuterspeelzalen van onze 
gemeente te behouden;- te streven 
naar meer gecertificeerde VVE-
petuerspeelzalen ofwel 
kinderdagverblijven zodat deze 
voorziening voor iedereen 
bereikbaar is. 

J. Fit 10-09-2015  Planning Q4 2015.  
 

Aanhouden 

50 Raad 07-11-2013 - 4. 
Vaststellen 

Muziek- en 
kunsteducatie 

Het subsidievoorstel voor muziek- en 
kunsteducatie vanaf 2014 vast te 

J. Fit 01-04-2015  Planning: Q3 
 

Aanhouden 



 

Blad 3/7 

ID Aangenomen in Onderwerp Toelichting Verantw. 
Portefeuille
houder 

Stand van zaken Advies griffie 

Programmabegroting 
2014 en MJR 2015 - 2017 
(IVR-13-01920) 
 

stellen voor 4 jaar….Opmerking: 
namens het college is aangegeven 
dat door de opstelling van de 
muziekscholen nog geen invulling is 
gegeven aan het besluit. Er wordt nu 
gewerkt aan een ambtelijk pva. 
Deze moet nog besproken worden 
door de externe partij die in gesprek 
gaat met de Muziekscholen. Naar 
verwachting wordt de raad d.m.v. 
een informatienota in het 3e 
kwartaal op de hoogte gesteld. 

51 Raad 05-03-2015 - C.3. 
Vaststellen Verordening 
Voorzieningen 
Huisvesting Onderwijs 
Gemeente Medemblik 
2015 (IVR-14-02970) 
 

Verordening 
Voorzieningen 
huisvesting Onderwijs 
gemeente Medemblik 
2015 

Verzoekt het college de betreffende 
schoolbesturen te vragen 
gezamenlijk een IHP te maken, 
waarbij o.a. op basis van 
demografische ontwikkelingen en, 
bij nieuw- en verbouw alvast 
rekening houdend met de 
verscherpingvan de wettelijke EPC-
normen (per 2018) op het gebied van 
energiezuinige/neutrale bouw van 
accommodaties, een IHP wordt 
gemaakt, waarbij de besturen de 
opbrengst van overbodige scholen en 
terreinen mee kunnen nemen in het 
rekenmodel en waarin het thema 
doordecentralisatie nadrukkelijk 
wordt meegenomen, evenals de 
termijn en tijdspanne van het IHP. 

J. Fit 01-04-2015  Planning:Q4 
 

Aanhouden 

52 Raad 05-03-2015 - D.2. Jongeren Op Gezond Verzoekt het college: te J. Fit 30-06-2015  Planning in oktober Aanhouden 



 

Blad 4/7 

ID Aangenomen in Onderwerp Toelichting Verantw. 
Portefeuille
houder 

Stand van zaken Advies griffie 

Moties Vreemd aan de 
orde van de dag 
 

Gewicht (JOGG) onderzoeken hoe de JOGG 
aangepakt kan worden en de raad 
hierover voor 1 juli 2015 te 
rapporteren; te onderzoeken of een 
JOGG-samenwerking met andere 
buurtgemeentes mogelijk is en 
hierover voor 1 juli 2015 te 
rapporteren aan de raad. 

stuurt het college een 
informatienota naar de raad.  
 

53 Raad 05-03-2015 - D.2. 
Moties Vreemd aan de 
orde van de dag 
 

Openbaar maken 
gecontracteerde 
zorgaanbieders 

Draagt het college op in overleg te 
gaan met de regiogemeenten met 
als doel de gecontracteerde 
zorgaanbieders op het gebied van 
WMO en Jeugd openbaar te maken. 
Dit betreft het tweede deel van de 
motie. Het eerste deel van de motie 
is uitgevoerd (lijst gecontracteerde 
aanbieders Medemblik is op de 
website geplaatst).Cie. SL 17.9: de 
informatie op de site is verdwenen. 
Toegezegd is dat dit gecorrigeerd 
wordt. 

H. 
Nederpelt 

30-06-2015  05-06-2015: Door de lijst 
van gecontracteerde aanbieders op 
de website te plaatsen zijn de 
zorgaanbeiders openbaar gemaakt 
en is de actie volbracht.  
 
Griffie svp afvoeren van lijst 
 
 

N.a.v. de 
constatering dat 
de lijst niet meer 
op de site is 
vermeld, zegt de 
wethouder toe 
dat dit 
gecorrigeerd zal 
worden 
(toezegging 15-
09) 

56 Raad 30-04-2015 - D.2. 
Moties Vreemd aan de 
orde van de dag 
 

Pleegzorg Draagt het college op:1. Een 
vertegenwoordiger van pleegouders 
nadrukkelijk op te roepen zitting te 
nemen in de sociale adviesraad.2. 
De raad te informeren over de 
samenstelling van de sociale 
adviesraad tijdens het 
formatieproces.3. Te onderzoeken 
wat de kosten zijn om het huidige 
Kinderhulp Pleegzorgfonds N-H 

H. 
Nederpelt 

10-09-2015  Wordt op thema-avond 
7-9 besproken 
 

Aanhouden in 
afwachting 
schriftelijke 
reactie 
wethouder.(toeze
gging 15-09-1025) 



 

Blad 5/7 

ID Aangenomen in Onderwerp Toelichting Verantw. 
Portefeuille
houder 

Stand van zaken Advies griffie 

m.i.v. 2016 in stand te houden en 
dit gegeven mee te nemen in de 
bespreking van de aanstaande 
begroting.4. De raad uiterlijk 30 
september 2015 te informeren over 
de regionale stand van zaken met 
betrekking tot beheer van het 
hierboven genoemde pleegzorgfonds 
(in de Noordkop, Alkmaar en 
Westfriesland)Commissie SL 17 
september: toegezegd is dat het 
college een schriftelijke reactie 
levert. 

62 Raad 02-07-2015 - E.1.f. 
Stemmen over 
amendementen, 
Kaderbrief en moties 
 

Kaderbrief: passend 
onderwijs-jeugdzorg 

Verzoekt het college:1. het belang 
om de verbinding tussen passend 
onderwijs en jeugdzorg te 
versterken, uit te dragen en uit te 
spreken;2. te onderzoeken of de 
gemeente lokaal, middels de LEA, 
meer een rol van betekenis kan 
spelen bij de inzet van jeugdzorg bij 
het PO en het VO;3. te onderzoeken 
of "De ondersteuningsgroep 
Medemblik" van betekenis kan zijn in 
het kader van de genoemde lokale 
verbinding. 

 10-09-2015  Q4 2015 
 

 

66 Raad 10-09-2015 - D.3. 
Sluiting 
 

Subsidies buiten 
regulier beleid 

Verzoekt het college: 1. met een 
voorstel naar de raad te komen (niet 
later dan het tweede kwartaal van 
2016) voor een structureel 
subsidiebeleid voor initiatieven uit 

 08-10-2015  Q2 2016 
 

Aanhouden. 



 

Blad 6/7 

ID Aangenomen in Onderwerp Toelichting Verantw. 
Portefeuille
houder 

Stand van zaken Advies griffie 

de samenleving die niet passen 
binnen het reguliere subsidiebeleid 
en niet zijn opgenomen in de 
begroting (zie voorbeelden van 
initiatieven onder "constaterende 
dat"; 2. waarbij de kaders voor dit 
(deel van) subsidiebeleid gericht 
moeten zijn op: het stimuleren en 
ondersteunen van initiatieven uit de 
samenleving; een transparant en 
eerlijk subsidiebeleid; het 
bevorderen en verwachten van 
participatie van de organisatie die 
de subsidie aanvraagt; het 
maatschappelijke doel en het aantal 
gebruikers van de subsidie (deze 
moeten in verhouding staan met de 
hoogte van de subsidie; niet enkel te 
kijken naar financiële vormen van 
ondersteuning maar ook naar andere 
vormen van ondersteuning; streven 
naar eerlijke verdeling van 
ondersteuning over alle kernen in de 
gemeente; 3. en bij de uitvoering 
van punt 1 ook te onderzoeken of 
het gehele subsidiebeleid (de vele 
verschillende mogelijkheden tot 
aanvragen van een subsidie) 
vereenvoudigd kan worden en tevens 
bij het voorstel verbindingen te 
zoeken met het lange termijn 



 

Blad 7/7 

ID Aangenomen in Onderwerp Toelichting Verantw. 
Portefeuille
houder 

Stand van zaken Advies griffie 

accommodatiebeleid. 

 



2 TZL Cie samenleving Oktober 2015 

 

Blad 1/5 

Toezeggingen aan de Raad 
 
Commissie samenleving oktober 2015 
 

ID Gedaan in Onderwerp Omschrijving Pfh Stand van zaken Advies griffie 

339 Rb cie. 02-06-2014 - 04. 
Plenaire gelegenheid tot 
het stellen van vragen 
aan het college 
 

Kadernota Het college zal schriftelijk aangeven 
hoe men om wil gaan met het in huis 
nemen van hulpbehoevende ouders. 

H. 
Nederpe
lt 

23-07-2014  Planning:  Er is nog geen 
duidelijkheid omtrent wet en 
regelgeving, voorstel moet nog 
worden besproken in de tweede 
kamer. De afdeling kijkt na of 
onderwerp al geagendeerd is. 
 

Aanhouden 

381 Thema 22-09-2014 - 4. 
Ambtenaren in gesprek 
met de raads- en 
commissieleden om 
input te krijgen voor de 
verdere uitwerking van 
de voorstellen.De 
volgende onderwerpen 
komen aan bod:a. 
Verordening Jeugdc. 
Verordening Wmod. 
Beleidsplan Sociaal 
domein 
 

Huishoudelijke 
hulp 

Er komt een discussienota over 
huishoudelijk hulp naar de raad in 
het eerste kwartaal van 2015. 
Vraagstukken als werkgeverschap en 
de gevolgen voor personeel worden 
daarin meegenomen. 

H. 
Nederpe
lt 

10-09-2015  Komt in Themaraad 7.9 
aan de orde, infonota wordt Q4 
 

Aanhouden 

384 Cie SLZ 18-09-2014 - 9. 
Ruwe versie beleidsplan 
WerkSaam (IO-14-
18696) 
 

WerkSaam pilots De resultaten van de pilots in het 
kader van WerkSaam zullen januarin 
2015 bekend zijn. De pilots lopen af 
in november 2014. In antwoord BR-
15-00148 wordt aangegeven dat de 
pilots wat langer doorlopen. De 
resultaten zullen in het derde 
kwartaal 2015 bekend zijn volgens 

H. 
Nederpe
lt 

01-04-2015  Z-15-57893 / IVR-15-
03518 22 september in het college 
behandeld 
 
Griffie svp afvoeren van lijst 
 

AFVOEREN 
(afgehandeld met 
infonota IVR-15-
03518) 



 

Blad 2/5 

ID Gedaan in Onderwerp Omschrijving Pfh Stand van zaken Advies griffie 

de beantwoording. 

402 Cie SLZ 23-10-2014 - 8. 
Voortzetting 
themabijeenkomst 22 
september 
 

Decentralisaties De raad zal de kwaliteitsindicatoren 
ontvangen als deze in overleg met 
de zorgverzekeraars zijn uitgewerkt. 

H. 
Nederpe
lt 

08-10-2015  Planning:de planning Q4 
wordt niet gehaald omdat VGZ (de 
zorgverzekeraar) haar 
kwaliteitsindicatoren naar aanleiding 
van de laatste bijeenkomst nog niet 
geheel ontwikkeld heeft. Zodra deze 
binnen zijn worden ze aan de raad 
beschikbaar gesteld. 
 

Aanhouden 

415 Cie SLZ 20-11-2014 - 7. 
Verordeningen en 
beleidsplan Wmo en 
Jeugdhulp 2015 (IVR-14-
02894) 
 

Mantelzorg In het eerste kwartaal 2015 zal de 
raad op de hoogte gesteld worden 
van de stand van zaken 
ondersteuning door de gemeente van 
mantelzorgers. 

H. 
Nederpe
lt 

08-10-2015  Het college heeft op 22 
september 2015 een besluit 
genomen met betrekking tot de 
besteding van de middelen voor 
2015. De raad is middels een 
informatienota IVR-15-03485 op de 
hoogte gesteld van dit besluit.  
 

AFVOEREN 
(afgehandeld met 
infonota IVR-15-
03485) 

83 Raad 20-06-2012 - 06. 
Verstrekken van een 
laagrentende geldlening 
aan handbalvereniging 
SEW (IVR-12-00762) 
 

Topsportbeleid Als er meer bekend is over een 
voorstel inzake topsportbeleid dan 
zal de raad hierover geïnformeerd 
worden. 

J. Fit 07-08-2015  Q1 2016 
Binnen het taakveld sport moet 
prioriteit worden gegeven aan o.a. 
bezuiniging sportvelden, onderzoek 
JOGG en Harmonisatie 
subsidiebeleidsregels Sport.  
 

Aanhouden 

377 Cie SLZ 18-09-2014 - 6. 
Actieve informatie 
collegea. Stand van 
zaken decentralisaties 
 

Kasteel Radboud Investeringsplan kasteel Radboud 
komt november 2014 naar de raad. 

J. Fit 10-09-2015  Planning Q1 2016 
 

Aanhouden 

447 Raad 13-11-2014 - B.2. 
Raadsvoorstel n.a.v. 
advies Auditcommissie 

Verbeterplan 
doeltreffendheid 
van het 

1. Zo spoedig mogelijk een 
verbeterplan Doeltreffendheid van 
het Armoedebeleid op te stellen en 

J. Fit 01-04-2015  De planning voor deze 
toezegging moet vanwege andere 
prioriteiten (de aanloopproblemen 

Aanhouden 



 

Blad 3/5 

ID Gedaan in Onderwerp Omschrijving Pfh Stand van zaken Advies griffie 

inz. 213a-onderzoeken 
(IVR-14-02788) 
 

armoedebeleid 
(IVR-14-02788) 

de raad binnen 6 maanden over het 
resultaat te informeren. 2. In het 
verbeterplan Kritische Prestatie 
Indicatoren op te nemen (KPI’s) 

bij Werksaam) worden bijgesteld 
naar het 4e kwartaal 2015. 
 

453 Cie SLZ 12-03-2015 - 4. 
Vaststellen 
afsprakenlijst commissie 
samenleving d.d. 5 
februari 2015 (IVR-15-
03113) 
 

Regionale 
educatieve 
agenda 

Er zijn vijf thema's vastgesteld op 
het gebied van onderwijs. Daar 
lopen pilot projecten voor. Na 
afloop van de pilots wordt bekeken 
waarmee verdergegaan wordt. De 
raad zal op de hoogte gesteld 
worden als daar meer duidelijkheid 
over is. Naar verwachting is dat in 
de commissievergadering van juli 
2015.20-08 samengevoegd met 414. 

J. Fit 07-08-2015  Q4-2015  
 

Aanhouden 

475 Cie SLZ 21-05-2015 - 5. 
Toezeggingenlijst 
 

JOGG De raad wordt in kennis gesteld van 
het resultaat van de inventarisatie 
welke scholen mee willen doen aan 
JOGG (Jongeren op gezond gewicht). 

J. Fit 10-09-2015  Q3 2015. Op dit moment 
neemt geen enkele school deel. In 
het najaar wordt door de GGD een 
bijeenkomst met de basisscholen 
belegd om te inventariseren welke 
wensen en mogelijkheden de scholen 
hierin hebben. 
 

Aanhouden 

478 Cie SLZ 21-05-2015 - 6. 
Actieve informatie 
college 
 

Bibliotheek Op basis van de bestuurlijke 
opdracht zal het college in het 
najaar van 2015 de raad een voorstel 
voorleggen. Over tussentijdse 
ontwikkelingen zal de raad worden 
geïnformeerd. 

J. Fit 08-10-2015  Planning : november 
cie.  
 

Aanhouden 

479 Cie SLZ 21-05-2015 - 6. 
Actieve informatie 
college 
 

Muziekonderwijs Naar aanleiding van de eerste 
gesprekken met de muziekscholen 
zal voor de zomer een plan van 
aanpak voor het vervolg naar de 
raad gestuurd worden. 

J. Fit 07-08-2015  Planning: Q3 2015 
 
 
 

Aanhouden 



 

Blad 4/5 

ID Gedaan in Onderwerp Omschrijving Pfh Stand van zaken Advies griffie 

480 Cie SLZ 21-05-2015 - 6. 
Actieve informatie 
college 
 

Subsidieregels 
sportverenigingen 

Input uit de gesprekken met de 
verenigingen wordt beschikbaar 
gesteld aan de raad. 

J. Fit 08-10-2015  Beschikbaar stellen 
input gesprekken Is afgehandeld via 
IVR-15- 03469. In oktober wordt de 
raad geinformeerd over de inhoud 
van de beleidsregels. 
 

Aanhouden i.v.m. 
toezegging in 
informatienota 
dat raad na 
september 2015 
wordt 
geinformeerd 
over 
subsidieregels 
voor 
sportverenigingen
. 

481 Cie SLZ 21-05-2015 - 6. 
Actieve informatie 
college 
 

Gymvervoer 
Lidwinaschool 

De raad wordt geïnformeerd als het 
terugkoppelingsgesprek heeft 
plaatsgevonden met het bestuur en 
de directie van de school. 

J. Fit 30-06-2015  Planning Q3 
 
 

AFVOEREN 
(afgehandeld met 
de infonota IVR-
15-03554) 

494 Cie SLZ 18-06-2015 - 
A.1. THEMARAAD 
ACCOMMODATIES 
 

Accommodatiebel
eid 

In het derde kwartaal 2015 komt er 
een voorstel voor 
accommodatiebeleid. 

J. Fit 07-08-2015  Q1 2016 
 

Aanhouden 
(samenvoegen 
met 378 en 378 
afvoeren) 

501 Cie SLZ 18-06-2015 - 
C.7. Actieve informatie 
college 
 

Integraal 
HuisvestingsPlan 

Het IHP zal uiterlijk eind 2015 
worden opgeleverd. 

J. Fit 07-08-2015  Q4 2015 
 

Aanhouden 

504 Rb cie. 22-06-2015 - 07. 
Reactie van het college. 
 

Leefbaarheidspla
nnen 

In het 3e kwartaal 2015 komt 
hiervoor een plan van aanpak. 

J. Fit 07-08-2015  Q4 2015 
 

Aanhouden 

514 Raad 02-07-2015 - 
E.1.c. Reacties college 
 

Bezuiniging 
voorzieningen 

In oktober 2015 komt er een korte 
termijn plan van aanpak over de 
bezuinigingen op de voorzieningen. 

J. Fit 07-08-2015  Q4 2015 De eerste 
resultaten kunnen pas aan het einde 
van het jaar worden verwacht. 
 

Aanhouden 

526 Cie SLZ 17-09-2015 - 6. 
Actieve informatie 

Lidwinaschool; 
gymvervoer en 

De wethouder zegt toe dat deze 
maand (september 2015) een 

J. Fit 08-10-2015  In oktober wordt 
informatienota aan de raad 

AFVOEREN 
(afgehandeld met 



 

Blad 5/5 

ID Gedaan in Onderwerp Omschrijving Pfh Stand van zaken Advies griffie 

college 
 

gymvoorziening informatienota over de afspraken 
wordt geleverd. 

gezonden. 
 
Zelfde als 481 griffie svp 
samenvoegen 
 

de infonota IVR-
15-03554) 

527 Cie SLZ 17-09-2015 - 7. 
Medemblik In control of 
Drugs- en Alcohol 2016-
2020 (IVR-15-03414) 
 

Uitvoeringsplan in 
control of Drugs 
en Alcohol 2016-
2020 

In het uitvoeringsplan wordt 
aandacht besteed aan:- externe 
bronnen van financiering (zoals bv. 
ziektekosten, VGZ, subsidies) - 
ondersteuning ouders; - 
betrokkenheid levensbeschouwelijke 
instellingen- koppeling met bv. nota 
gezondheidsbeleid, de regionale 
educatieve agenda 

J. Fit 08-10-2015  Planning:In oktober 
wordt informatienota aan de raad 
gezonden. 
 

Aanhouden in 
afwachting 
informatienota. 
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1 00. Rvs Nieuwe opzet beheer en onderhoud groene sportvelden (IVR-15-03478) 

 

Voorstelnummer: IVR-15-03478 1 van 4 

  

RAADSVERGADERING d.d. 12 november 2015 

 

Zaaknummer Z-14-48649:Harmonisatie en bezuinigingen groene sportvelden 

Voorstelnummer IVR-15-03478 

Onderwerp Nieuwe opzet beheer en onderhoud groene sportvelden 

Agendapunt  

Portefeuillehouder Joset Fit 

Sectormanager/Staf Naam sectormanager(s) 

 

Besluit

 

De raad van de gemeente Medemblik, 

 

gelezen het bijbehorend voorstel van het College van burgemeester en wethouders van Medemblik 

d.d. 1 september 2015; 

 

gelet op de in de meerjarenbegroting opgenomen bezuinigingstaakstelling op de groene 

sportvelden, de noodzaak tot harmonisatie van beheer en onderhoud van deze sportaccommodaties 

en het in de Nota Herijking Welzijnsbeleid opgenomen kader ‘Voorzieningen in de kern staan zo veel 

mogelijk op eigen benen’; 

 

overwegende dat het college over de bezuinigingen en de noodzakelijke harmonisatie van het 

beheer en onderhoud van de sportvelden met de verenigingen meerdere scenario’s heeft besproken; 

 

 

b e s l u i t 

 

1. De nieuwe opzet voor beheer en onderhoud van de groene sportvelden vast te stellen. 

2. Het college opdracht te geven de nieuwe opzet in overleg met de voetbalverenigingen te 

implementeren. 

 

 

Aldus vastgesteld in de openbare vergadering van de raad van de gemeente Medemblik, gehouden 

op 12 november 2015 

 

 

De griffier, De voorzitter, 
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Voorstel van het College van burgemeester en wethouders van Medemblik 

 

Beoogd resultaat 

De voetbalverenigingen nemen het beheer en onderhoud van het volledige sportcomplex van de 

gemeente over. Hiervoor ontvangen zij een onderhoudssubsidie. 

 

Argumenten 

1.1. In de Nota Herijking Welzijnsbeleid is opgenomen dat een nieuwe opzet voor beheer en 

onderhoud wordt vastgesteld, waarbij een besparing wordt gerealiseerd door zelfwerkzaamheid 

van de gebruikers; 

1.2. Met de overdracht van het beheer en onderhoud van de sportvelden geeft het college invulling 

aan de taakstellende bezuinigingsopdracht van de raad van € 285.000; 

1.3. De nieuwe opzet is tot stand gekomen na verschillende overlegmomenten met de betrokken 

verenigingen. 

2.1. Na de besluitvorming door de raad moeten de verenigingen overwegen de taken in eigen beheer 

uit te voeren of samenwerking te zoeken; 

2.2. Het merendeel van de verenigingen heeft nog geen ervaring met het zelf uitvoeren van het 

onderhoud en mist daardoor nog (cultuurtechnische) kennis; 

2.3. Het merendeel van de verenigingen moet een structuur opzetten van vrijwilligers en materieel 

om het onderhoud uit te kunnen voeren. 

2.4. Het college onderzoekt bij de implementatie de punten waarop samenwerking tussen de 

verenigingen mogelijk is. Daarbij biedt het college ondersteuning in het opzetten van een 

eventuele samenwerkingsvorm. 

 

Aanleiding 

Bij de begroting 2014 stelde de raad een bezuiniging op de groene sportvelden vast. Per 2016 een 

taakstelling van € 285.000,-. In 2014 en 2015 zijn met de voetbalverenigingen hierover verschillende 

gesprekken gevoerd en scenario’s besproken. 

 

Communicatie 

De voetbalverenigingen zijn bij het proces betrokken en hebben ook het raadsvoorstel ontvangen. 

Uiteraard worden zij direct over het raadsbesluit op de hoogte gesteld. 

 

Participatie 

Alle dertien voetbalverenigingen. 

 

Kanttekeningen/Risico's 

Met de voetbalverenigingen zijn in het verleden huurcontracten afgesloten. Hierin zijn de 

wederzijdse verplichtingen opgenomen. Wanneer een vereniging niet mee wil werken kan deze zich 

beroepen op het contract. Bij opzegging van het contract moeten wettelijke termijnen en algemene 

beginselen van behoorlijk bestuur in acht worden genomen. Dit zou tot gevolg hebben dat de 

bezuinigingstaakstelling later wordt behaald. Met de verschillende overlegmomenten en door in de 

voorstellen rekening te houden met de reacties van de verenigingen wordt dit risico zoveel mogelijk 

beperkt. 
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Met het huidige voorstel wordt de taakstelling per 2019 volledig ingevuld. Dit betekent dat voor 

2016, 2017 en 2018 nog een tekort bestaat. De dekking van deze tekorten is een onderdeel van de 

begroting 2016-2019. De raad heeft er met zijn unaniem aangenomen amendement (IVR-15-03446) 

op aangedrongen om uiterlijk begin september helderheid te krijgen over ‘keuzes en financiële 

consequenties en de gevolgen daarvan voor de verschillende voorzieningen (verenigingen, 

(welzijns)instellingen en leefbaarheid in de kernen), zodat beleid eventueel tijdig bijgestuurd kan 

worden. Wanneer inzichten kunnen leiden tot een verdere stap richting harmonisatie en een 

structureel duurzaam beleid, dan kan er een aanpassing van de bezuinigingstaakstellingen 

plaatsvinden’.  

Door toezending van het raadsvoorstel begin september voldoet het college aan de opdracht uit het 

amendement. 

 

Het raadsvoorstel wordt geagendeerd voor de oriënterende commissie Samenleving van 15 oktober. 

Om de verenigingen en de raad voldoende tijd te geven voor voorbereiding nog niet voor de 

commissie van 17 september. Eind september vindt het inloopspreekuur voor de verenigingen 

plaats. 

 

Financien 

Invulling taakstelling sportvelden (product 60604000): 

 

  2016 2017 2018 2019 

          

Taakstelling sportvelden -285.000 -285.000 -285.000 -285.000 

          

Fusie Andijk: 72.232 72.232 72.232 72.232 

Privatisering onderhoud: 37.912 75.825 113.737 113.737 

Overig: 46.439 42.878 39.316 39.316 

Vrijval kapitaallasten aanleg kunstgrasveld Spartanen: 
                

-    
                

-    
                

-    73.884 

Bijdrage verenigingen in taakstelling 20.000 20.000 20.000 20.000 

          

Subtotaal invulling taakstelling: 176.583 210.935 245.285 319.169 

Inzet reserves p.m. p.m. p.m.   

          

Totaal -108.417 -74.065 -39.715 34.169 

 

Relatie beleid 

Herijking Welzijnsbeleid 

 

Historie besluitvorming 

De Nota Herijking Welzijnsbeleid werd door de raad op 10 oktober 2013 vastgesteld. De 

bezuinigingstaakstelling bij de begrotingsraad op 3 oktober 2013. 

 

Bijlagen ter inzage 

Nieuwe opzet beheer en onderhoud groene sportvelden. 
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Commissie 

 

Behandeld in commissie Samenleving d.d. 15 oktober 2015 

Behandeld in de raadsbrede commissie d.d. 29 oktober 2015 

 



2 01. Nieuwe opzet beheer en onderhoud groene sportvelden (IO-15-24656) 

Nieuwe opzet beheer en onderhoud groene sportvelden 
Het beheer en onderhoud van de sportcomplexen in de gemeente Medemblik moet 
geharmoniseerd worden. Daarbij is een taakstellende bezuinigingsopdracht gekomen van 
structureel € 285.000,-. In de herijking van het welzijnsbeleid en de kerntakendiscussie is 
richting gegeven aan de nieuwe uitgangspunten voor beheer en exploitatie van de 
sportvelden. De visie die hieruit naar voren komt:  
 

De verantwoordelijkheid voor het beheer en onderhoud bij de gebruikers neerleggen.  

 
 
De verenigingen hebben in hun reacties aangegeven begrip te hebben voor de noodzaak 
van bezuinigingen. Het is voor hen echter niet op te brengen deze bezuinigingen op te 
vangen door drastische verhoging van de huur- of gebruikersvergoeding voor de 
sportaccommodaties. Het doorberekenen van deze kosten aan de leden wordt door de 
verenigingen niet haalbaar geacht.  
 
Wel is er bij de meeste verenigingen de bereidheid om (een deel van) het onderhoud van 
hun sportcomplex op zich te nemen. Binnen de gemeente Medemblik zijn Spartanen en 
SEW al verantwoordelijk voor het volledige onderhoud van het sportcomplex. Bij ASV 
Hauwert ’65 is de gemeente alleen verantwoordelijk voor het onderhoud van het B-veld en 
omliggend terrein. Dit past binnen de visie van de gemeente zoals onder andere is 
vastgelegd in de Nota herijking welzijnsbeleid. 
 
Met het overdragen van het onderhoud van de sportaccommodaties aan de verenigingen, 
wordt de bezuinigingstaakstelling grotendeels door de gemeente ingevuld (met name op 
formatie Buitendienst, management en bedrijfsvoering). De verenigingen krijgen er taken 
bij. Als tegenprestatie ontvangen zij hiervoor een onderhoudssubsidie. Wanneer renovatie 
van een veld noodzakelijk is wordt hierbij ook een bijdrage van de vereniging verwacht. 
Daarnaast voelen een aantal verenigingen de bezuiniging door de harmonisatie van de 
huur-/ gebruikersvergoeding.  
 
 
Uitgangspunten: 
1. overdragen beheer en onderhoud sportaccommodaties aan verenigingen; 
2. onderhoudssubsidie op basis van benodigd aantal velden volgens KNVB-normering; 
3. harmonisatie huur/gebruikersvergoeding; 
4. eigen bijdrage van verenigingen aan renovatie. 
 
De toelichting op en de consequenties van de uitgangspunten worden op de volgende 
pagina’s omschreven. 
 
 



Overdragen beheer en onderhoud 
De consequenties van dit beleid raken niet alleen de verenigingen: het heeft vergaande 
gevolgen voor de gemeentelijke organisatie. Medewerkers van de Buitendienst verliezen 
hun werk: werk waarmee de gemeente dichtbij de verenigingen staat en waarbij service 
en kwaliteit altijd voorop staat. Ook de interne organisatie ontkomt niet aan de gevolgen.  
Vanuit de gemeente worden geen onderhoudstaken meer uitgevoerd. Wel wordt advies 
gegeven en controle uitgevoerd op de kwaliteit van het (groot) onderhoud en afspraken 
over renovatie.  
 
Deze bezuiniging wordt alleen behaald wanneer de verenigingen ook daadwerkelijk het 
werk van de gemeente overneemt. Dit werk bestaat uit diverse onderhoudswerkzaamheden 
op de sportvelden (maaien, prikken, rollen, drainage doorspuiten, enz.) en 
werkzaamheden rondom de sportvelden op het sportcomplex (hekwerken en paden rondom 
de velden, beplanting, onkruidbestrijding, enz.). In totaal gaat het om 3.000 uur van de 
Buitendienst. Daarnaast wordt op dit moment ook nog veel werk door onderaannemers 
uitgevoerd. In de overgangsperiode naar de nieuwe situatie zullen de verenigingen dit 
moeten overnemen. We gaan uit van een termijn van drie jaar.  
 
 
Onderhoudssubsidie  
Van de dertien voetbalverenigingen in onze gemeente voeren SEW en Spartanen het 
volledige onderhoud van hun sportcomplex al uit. Ook Hauwert heeft hier ervaring mee: 
alleen het B-veld wordt daar door de gemeente onderhouden. Deze verenigingen 
ontvangen van de gemeente een subsidiebedrag per veld voor dit onderhoud.  
 
Ook de andere verenigingen krijgen na de harmonisatie als tegenprestatie voor het 
overnemen van het onderhoud een onderhoudssubsidie. Deze subsidie wordt gelijk gesteld 
aan Spartanen en SEW: per veld een bedrag van € 4.230,-. De onderhoudssubsidie wordt  
verstrekt voor het aantal velden dat volgens de normering van de KNVB noodzakelijk is. 
 
Tabel 1. Onderhoudssubsidie 

Vereniging 

Onderhoud  

subsidie 

ALC 8.460 

Sporting Andijk 16.920 

Opperdoes 10.575 

SV DESS 8.460 

Hauwert 4.230 

MOC 12.690 

SEW 8.640 

Spartanen 12.690 

FC Medemblik 21.150 

VVW 16.920 

Strandvogels 8.460 

TSV Twisk 6.345 

RKVV Zwaagdijk 12.690 

 
152.280 

 
 



Harmonisatie huur/gebruikersvergoeding 
De vergoedingen die de verenigingen nu aan de gemeente betalen lopen fors uiteen. Dit is 
het gevolg van keuzes die hierover in de voormalige gemeenten werden gemaakt. Nu is dat 
niet eerlijk ten opzichte van elkaar en valt het ook niet langer uit te leggen. Harmonisatie 
is daarom noodzakelijk.  
 
Het college heeft voor de harmonisatie van de vergoedingen diverse uitgangspunten de 
revue laten passeren. Zoals al aangegeven, blijkt voor de verenigingen een forse verhoging 
van de vergoedingen niet haalbaar te zijn. Dit is met het volledig overdragen van het 
onderhoud bovendien ook niet logisch. Het is gerechtvaardigd om een beperkte vergoeding 
vast te stellen zodat de uitvoering van de nieuwe opzet van beheer en onderhoud voor de 
verenigingen ook haalbaar is. De huidige vergoeding van Spartanen is daarom als basis 
genomen. Er is een verschil in tarief tussen natuurgras en kunstgras. 
 
 
Tabel 2. Harmonisatie huur/gebruikersvergoeding 

Vereniging 

Aantal 
velden 

(eigendom 
gemeente) 

Waarvan 
kunstgras 

Huidige 
vergoeding 

velden 

Tarief per veld  
750 natuurgras  
1.500 kunstgras 

ALC 2   2.605 1.500 

Sporting Andijk* 4 2 9.000 4.500 

Opperdoes 2 0 3.722 1.500 

SV DESS 2 0 4.166 1.500 

Hauwert 1 0 1.535 750 

MOC 3 0 5.557 2.250 

SEW (huidig complex) 3 0 1.791 2.250 

Spartanen 3 1 3.144 3.000 

FC Medemblik* 5 3 12.000 6.000 

VVW 4 1 6.176 3.750 

Strandvogels 2 1 600 2.250 

TSV Twisk 1,5   1.868 1.125 

RKVV Zwaagdijk 1   360 750 

  33,5 8 52.524 31.125 

 

* In dit overzicht is alleen de vergoeding per veld opgenomen. Bij FC Medemblik en 
Sporting Andijk levert de gemeente diensten voor het gelegenheid bieden tot 
sportbeoefening. De gebruikersvergoeding die deze verenigingen betalen is naast de 
vergoeding voor de velden opgebouwd uit overige kosten zoals kosten voor kleedkamers en 
spelmateriaal. 
 



Renovatie 
De gemeente stort jaarlijks € 92.000,- in de Voorziening sportvelden ten behoeve van 
renovaties van de sportvelden. Dit is gebaseerd op afschrijvingstermijnen voor de 
sportvelden. Gezien de verantwoordelijkheid die de verenigingen krijgen voor het 
onderhoud van het gehele complex (dus inclusief sportvelden, hekwerken en omliggend 
groen) is het wenselijk dat zij ook een (gedeelde) verantwoordelijkheid dragen in de 
renovatie. We kunnen hiermee aansluiten op de systematiek van de investeringssubsidies: 
in geval van renovatie wordt 20% van de renovatiekosten door de vereniging opgebracht. 
Dit wordt vastgesteld op € 3.000,- per natuurgrasveld en € 30.000,- per kunstgrasveld. Bij 
een gebruikelijke afschrijvingstermijn van 15 jaar bedraagt de jaarlijkse reservering voor 
de verenigingen per veld respectievelijk € 200,- en € 2.000,-. De Voorziening sportvelden 
wordt hiervoor omgevormd tot een subsidiebudget voor renovatiesubsidie. De verenigingen 
kunnen voor de renovaties de subsidie bij de gemeente aanvragen.  
 
 
BTW risico 
Overdracht van het onderhoud heeft nadelige gevolgen wat betreft BTW bij FC Medemblik, 
Strandvogels en Sporting Andijk. Daar geeft de gemeente namelijk gelegenheid tot 
sportbeoefening. Daardoor is in de afgelopen jaren de betaalde BTW op de investeringen 
terug ontvangen. Een deel hiervan moet worden terugbetaald als de termijn van 10 jaar na 
de investering nog niet is verlopen. Bovendien kan op toekomstige investeringen de BTW 
niet meer worden teruggevorderd.  
 
Deze nadelige gevolgen kunnen waarschijnlijk worden ondervangen wanneer de gemeente 
de accommodaties aan een ander rechtspersoon verhuurt. Deze rechtspersoon wordt 
verantwoordelijk voor de uitvoering van het onderhoud en het gelegenheid bieden tot 
sportbeoefening. Goede ervaringen hiermee zijn behaald in de gemeente Sluis (Zeeland). 
De gemeente heeft het onderhoud hier overgedragen aan een coöperatie. Deze coöperatie, 
in samenwerking door de verenigingen opgericht, huurt alle buitensportaccommodaties van 
de gemeente. 
 
Dit thema is op dit moment actueel in de politiek en de rechtspraak. Aan de hand van de 
uitkomsten moet het voor onze gemeente verder worden uitgewerkt.  
 
 
Termijn waarin bezuinigingen worden verzilverd 
Zoals eerder aangegeven kunnen niet alle bezuinigingen in een keer gerealiseerd worden. 
Hiervoor wordt de overgangstermijn op 3 jaar gesteld (de praktijk moet uitwijzen of deze 
termijn realistisch is). Dit betekent dat in 2016, 2017 en 2018 de taakstelling nog niet 
volledig wordt ingevuld. De dekking van deze tekorten is een onderdeel van de begroting 
2016-2019. 
 
De raad heeft in zijn unaniem aangenomen amendement van 2 juli 2015 aangegeven dat 
wanneer inzichten kunnen leiden tot een verdere stap richting harmonisatie en een 
structureel duurzaam beleid, er een aanpassing van de bezuinigingstaakstellingen kan 
plaatsvinden’. 
 
 
Actielijst 
Implementatie nieuwe opzet 

 Overleg voetbalverenigingen en bepalen benodigde overgangstermijn 

 Opstellen huidige staat van de accommodatie 

 Uitwerken financiële en fiscale consequenties overgangstermijn 

 Uitwerken overeenkomsten 
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